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Ældrerådet

Referat fra møde
Torsdag den 28. januar 2021 kl. 09:00 - 13:00 
Mødet afholdes som skypemøde

MØDEDELTAGERE
Formand: Lissi Gyldendahl
Næstformand: Arne Christensen (afbud)
Kasserer: Jørgen Hansen
Sekretær: Vibeke Davids Hansen
Vicki Hansen

Christian Heiberg (deltog ikke)
Søren Holmgaard
Jimmy Sarvad
Lise-Lotte Tøttrup (sekretær / referent)

Dagsorden 
Sag nr. 1 Godkendelse af dagsorden og referat fra den 26. november 2020

Mødet den 7. januar blev aflyst.
Mødeleder Vibeke Davids

Konklusion:
Da det var Ældrerådets første møde på Skype var Lise-Lotte / Lissi mødeleder.
Dagsorden og referat fra den 26. november 2020 blev godkendt.

Sag nr. 2 Orientering fra kommunen kl. ca. 9:15 – 9:30
Hilse på den nye leder Paw Holtze Nielsen, Centerchef for Voksenstøtte og Ældre

Konklusion:
Paw fik hilst på Ældrerådet og orienterede kort om sig selv og hans baggrund.
Paw Ser frem til et positivt samarbejde med Ældrerådet.

Ældrerådet bød velkommen til Paw.

Sag nr. 3  Orientering fra formand 
Lissi orienterede kort om finansloven, hvorfra der var afsat 425 mio. kr. 
Midlerne ville i perioden 2021-2024 blive udmøntet som en ansøgningspulje

Frederikssund Kommune havde søgt knap 8,2 mio. kr. fra Sundhedsstyrelsens 
pulje til nærvær og omsorg i ældreplejen. Sundhedsstyrelsen udmøntede puljen 
den 18. december, og Frederikssund Kommune fik afslag.  

Sundhedsstyrelsen havde modtaget i alt 61 ansøgninger til et samlet beløb på 
446 mio. kr. og fordelte puljens 245 mio. kr. på 31 projekter. 

Sag 3.1 Analyse af de + 60-åriges fremtidige boligønsker
- Skal vi selv få lavet boliganalysen?
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Dagsorden 

Konklusion:
Ældrerådet drøftede flere forslag for et for udarbejdet en analyse, blandt andet:

 Analysefirma
 Vende tilbage til kommunen og spørge Velfærdsudvalget evt. Plan og 

Miljø
 Dialog med Solrød Kommune, der havde fået lavet en analyse
 Kontakte Boligselskabernes Landsforening.

Vibeke orienterede om at Real Dania havde lavet en analyse for et års tid siden.

Et enigt Ældreråd vedtog, at Vibeke skulle kontakte Byrådsmedlem Jørgen Bech, 
for at høre, om han eventuelt havde ideer til at komme videre med en analyse

Sag 3.2 Valg til Danske Ældreråds bestyrelse 20. maj 2021
- Ny valgprocedure på grund af restriktioner. 

Afstemningen skulle foregå pr e-mail, Frederikssund havde 2 stemmer.
- Formand for Regionsældrerådet Jørn Gettermann stiller op til Danske 

Ældreråds bestyrelse
- Ældrerådet skulle udpege de to stemmeberettigede.

Konklusion:
Ældrerådet besluttede at de to stemmeberettigede for Frederikssund Ældreråd 
var Lissi Gyldendahl og Christian Heiberg

Sag 3.3 Betaling for vask af privat tøj på Rehabilitetsafdelingen
- Punktet drøftes på Velfærdsudvalget 

Konklusion:
Punktet blev drøftet i Ældrerådet og taget til efterretning.

Sag 3.4 Oversigt over huslejepriserne på plejehjemmene 2021
Oversigten var vedlagt som bilag til dagsordenen

Konklusion:
Lissi havde den 28. januar fremsendt en ny oversigt til Ældrerådet.
Punktet blev taget til efterretning.

Sag 3.5 Proces for demensstrategi- tilpasset i forhold til Covid- 19
Velfærdsudvalget godkendte administrationens indstilling til proces for 
dementstrategien. Ældrerådet ville blive inviteret til et virtuelt møde om 
strategien i februar 2021.

Konklusion:
Lissi deltager på det virtuelle møde, der afholdes den 2. februar 2021.  
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Dagsorden 

Sag 3.6 Karsten Roed er stoppet i Ældrerådet den 11. januar 2021
Konklusion:
Orienteringen blev taget til efterretning

Lise-Lotte havde fået Karstens IPad retur, den vil blive udleveret til Jørgen 
Hansen.

Sag nr. 4 Sager til høring
4.1. Velfærdsudvalget
4.2. Social- og sundhedsudvalget

Forslag til drøftelse og godkendelse var udsendt inden mødet.

Konklusion:
Høringssvar blev gennemgået, korrigeret og blev efterfølgende sendt til 
Byrådssekretariatet.

Sag nr. 5 Økonomi 
Regnskab 2020
v/ Jørgen Hansen
Jørgen orienterede om økonomien for Ældrerådet. Budgettet for 2020 var 
overholdt. 
Visse aktiviteter var udskudt, grundet Corona.

Konklusion:
Jørgen havde fremsendt regnskab for 2020 til medlemmerne.
Regnskabet blev godkendt og blev efterfølgende sendt til administrationen.

Sag nr. 6 Lokalt Klage- og Informationsråd
Sagen var til drøftelse på Velfærdsudvalgsmøde den 1. december 2020 og igen 
den 12. januar 2021.
Ældrerådet havde afgivet høringssvar til sagerne.

Følgende blev besluttet på Velfærdsudvalgets møde i december 2020:
”Ældrerådets forslag blev drøftet. Udvalget ønsker at afholde et fælles 
dialogmøde mellem Handicapråd og Ældreråd mhp. at afdække behov og 
muligheder for at etablere et lokalt informations- og klageråd snarest muligt i det 
nye år. Til dette møde skulle udarbejdes et oplæg med de nuværende 
muligheder for klageadgange mv.”

På velfærdsudvalgets møde i januar 2021 foreslås det, at der afholdes et fælles 
virtuelt Dialogmødet den 8. februar 2021 med følgende indhold:

 Ældrerådet præsenterer sit forslag til et informations- og klageråd og 
svarer på afklarende spørgsmål

 Med udgangspunkt i et skriftligt oplæg om de nuværende klageadgange 
orienterer Borgerrådgiveren om klagemuligheder i kommunen samt om 
borgernes ankemuligheder.

 Dialog om Ældrerådets forslag til et informations- og klageråd, herunder 
om behov og muligheder for nedsættelse af et råd.

Ældrerådet havde i høringssvaret anbefalet, at udsætte mødet til juni, hvor 
forsamlingsrestriktionerne forhåbentlig er ophørt.
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Dagsorden 

Konklusion:
Lissi orienterede om en artikel i Frederiksborg Amtsavis.
Lissi havde delt informationen på Facebook.

Ældrerådet havde en dialog omkring behandling af borgere.

Ældrerådet havde konstateret, at der på finansloven var afsat midler til flere 
kommunale Borgerrådgiver. 
Jørgen Hansen orienterede om, at der ikke fra Frederikssund Kommune blev 
søgt til dette.

Vicky orienterede om en rigtig positiv oplevelse hun havde haft med 
Borgerrådgiveren i Frederikssund Kommune. 

Ældrerådet ville kommentere på administrationens beslutning om de søgte 
midler fra finansloven.

Sag nr. 7 Ældrerådets forslag om et Forebyggelsesråd på Ældreområdet
Forslag til indhold og opgaver i et Forebyggelsesråd på Ældreområdet skulle 
udarbejdes af ad hoc gruppen bestående af Lissi, Vibeke og Søren og Vicki.
Opstart i januar 2021

Konklusion:
Møde udsættes til det igen bliver muligt at mødes fysisk.

Sag nr. 8 Ældrerådsvalg / Valgudvalg 
Ældrerådets valgprocedure skulle på Velfærdsudvalget dagsorden i februar 2021.
Følgende repræsentanter udgør valgudvalget 
Fra Ældrerådet: Lissi Gyldendahl, Jørgen Hansen og Søren Holmgaard.
Fra Administrationen: Lise-Lotte Tøttrup

Konklusion:
Ældrerådet spurgte ind til hvordan man tænkte administrationen inddraget i 
processen omkring Valgudvalget.
Lise-Lotte orienterede om, at der på nuværende tidspunkt ikke kunne svares på 
dette. 
Fra d. 1. marts 2021 skulle der udpeges en ny administrativ sekretær fra 
kommunen til Ældrerådet, da Lise-Lotte ophører i Frederikssund Kommune, med 
sidste arbejdsdag den 24. februar 2021. 

Sag nr. 9 Årshjul
Revideret årshjul var fremsendt til Ældrerådet inden mødet.

Konklusion:
Årshjulet blev drøftet og godkendt

Sag nr. 10 Årsberetning 2020
Udarbejdelse årsberetningen for 2020
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Dagsorden 

Konklusion:
Lissi havde gennemgået dagsordner for 2020, og kom med forslag til indhold.
Der var en dialog omkring hvordan og hvem der skulle udarbejde den endelige 
beretning.
Lissi ville starter med at lave et oplæg, hvorefter de øvrige medlemmer kunne 
supplere.

Søren Holmgaard mente, at Ældrerådet havde stillet en del spørgsmål, der 
endnu ikke var svaret på fra Kommunen/administrationen. Derudover mente 
han, at der manglede opfølgning på nogle emner Ældrerådet havde taget op, 
herunder blandt andet: brandsikring på Tolleruphøj, Unge hjælpere på 
Omsorgscentre og hvor mange indlagte på Rehabiliteringsafdelingen der kom 
direkte fra hospitalet.

Lissi ville samle op på udestående spørgsmål, og udfærdige en skrivelse til 
administrationen, med en forventning om svar.

Sag nr. 11 Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i 
Konklusion:
Ingen møder

Sag nr. 12 Orientering fra fagudvalg 
Kultur- og Fritidsudvalget v/ Vibeke
Vibeke orienterede om et nyt oplæg og opstart vedrørende havnebadet.

Derudover orienterede Vibeke om muligheden for at bestille bogposer på 
Biblioteket, hvilket efter hendes mening var en rigtig god idé. 

Plan- og Miljøudvalget v/ Arne og Søren
Ikke noget af interesse for Ældrerådet.

Teknisk udvalg v/ Christian og Søren
Ikke noget af interesse for Ældrerådet.

Christian havde pr. mail orienteret Ældrerådet om at, linje 98N natbus, 230R 
Roskilde – Frederikssund og 315-316-317-318 Hornsherred – Frederikssund i 
løbet af 2022 ville overgå til el-busser.

Ældrerådet ville afgive høringssvar til Teknisk Udvalgs møde den 3. februar 2021

Sag nr. 13 Eventuelt
Administrationen havde 2 stk. IPads liggende fra tidligere medlemmer i 
Ældrerådet.

Den ene IPad kunne ikke umiddelbart åbnes, da tidligere medlem Rigmor 
Nielsen, ikke kunne huske koderne.

Den anden IPad er klar til udlevering. 
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Dagsorden 

Sag nr. 14 Næste møde
Ordinært møde i Ældrerådet afholdes den 25. februar 2021, kl. 9:00 via skype 

Mødeleder ved ordinære møder i 2021 fremgår af nedenstående tabel.

Dato Måned Mødeleder
7. Januar Blev aflyst

28. Januar Vibeke
25. Februar Arne
25. Marts Christian
29. April Vicki
27. Maj Søren
5. August Jørgen

26. August Jimmy
30. September Vibeke
28. Oktober Arne
25. November Christian


